
Prezenčná listina 

zo zasadnutia Komisie pre inovácie a zefektívnenie služieb občanom 

zo dňa 13.03.2023, konanej v malej zasadačke Mestského úradu v Rajeckých. Tepliciach 

Meno Podpis 

Mgr. Rastislav Slyško 
PharmDr. Mária Masaryková 
Ing. Matej Mahút 
Ing. Matej Mojžiš 
Mgr. Andrej Valúch 
Ing. Zuzana Žideková 
Pavel Kardelis 
Peter Knapec 
Jozef Knapec 

Zapisovateľ: Mgr. Zuzana Bieliková 

Začiatok rokovania o: 17:00 h. 

Rokovanie viedol predseda komisie Mgr. Rastislav Slyško. Komisia sa zaoberala 

zverejneným programom. 

.v.r 
.vr..... 
...v.r... 
....v.r.. 

v.r. 
...v.r.. 
...v.r.. 
...v.r.. 
...v.r.. 

Bod č. 1 - Úvod- Otvorenie rokovania komisie 

Predseda komisie Mgr. Rastislav Slyško otvoril rokovanie komisie a oboznámil prítomných s 

programom komisie. 

Bod č. 2 - Zefektívnenie nákladov vynakladaných na fungovanie verejného osvetlenia 

p. Kardelis IS Industry Solutions 

Predseda komisie predstavil cieľ stretnutia, ktorým je posúdenie ponuky firmy IS Industry 

Solutions na optimalizáciu nákladov na prevádzku verejného osvetlenia. 

Kľúčovými kritériami by mali byť úspora nákladov a návratnosť investovaných finančných 

prostriedkov. Obstarávacia cena navrhovaného riešenia je 51 475.20 euro. 

Predseda upozornil na skutočnosť, že cenová ponuka neobsahuje žiadny model, ktorý by 

definoval výšku potenciálnej úspory v MWh. 

Predseda komisie privítal pána Kardelisa a požiadal ho o prezentáciu. 

- p. Kardelis: informoval o možnostiach, prezentoval ponuku a možnosti firmy IS Industry 

Solutions. Ponúkaný riadiaci systém, komunikačné moduly ako aj komponenty 

v rozvádzačoch sú pôvodom zo Slovenska. Navrhované riešenie by umožnilo riadiť VO na 

úrovni jednotlivých lámp. 



- Kardelis: informoval, že na navrhované riešenie sa treba primárne pozerať z hľadiska 

budúcich možností v kontexte Smart City a úspora nákladov nieje najzásadnejším benefitom. 

- Kardelis: ak by mala spoločnosť IS Industry Solutions vyhodnotiť potenciálnu úsporu 

navrhovaného riešenia musela by realizovať vlastný energetický audit súčasného stavu, čo by 

si vyžiadalo ďalšie náklady minimálne vo výške 8 000 euro. 

Bod č. 3 - Diskusia 

- Na základe preštudovania technickej dokumentácie predseda komisie konštatoval, že 

okrem toho, že vieme vypínať a zapínať jednotlivé vetvy VO, fabrické nastavenie našich 

súčastných svetiel už umožňuje zníženie intenzity osvetlenia na 50% svietivosti. Z čoho 

prirodzene vyplývajú limity pre potenciálnu úsporu nákladov. 

- p. Mojžiš: požiadal p. Kardelisa o technickú dokumentáciu k navrhovanému riešeniu, z 

hľadiska budúcej konektivity iných zariadení. 

Odporúčania komisie: 

Ak dodávateľ verí svojmu odhadu vyššej ceny komodity (tj. vyššia úspora, tj. rýchla 

návratnosť), tak existuje často používaný model zvaný Energetický výkonnostný kontrakt 

(Energy performance contract), kedy investíciu zafinancuje dodávateľ a bude aj znášať trhové 

riziko vývoja komodity a bude motivovaný túto investíciu realizovať len ak jej naozaj verí -

inak prerobí... Následne po ubehnutí obdobia, kedy sa technológia splatí a dodávateľ získa 

vopred definovanú maržu, prejde technológia do majetku mesta za zostatkovú cenu napr. 1e... 

Náčrt logiky modelu na posúdenie návratnosti investície do optimalizácie VO: 

Najskôr si definujeme úsporu v MWh. Úspora (??? MWh) = Aktuálna spotreba sústavy 

osvetlenia (60,27 MWh) - Očakávaná spotreba s riadením intenzity (??? MWh) , kde 

Aktuálnu spotrebu je zo štúdie z 2015, kde to bolo modelované na 3900 hodín ročne (+/- OK 

podľa SHMÚ dát na RT). Reálny stav treba doplniť, tj. čas využitia v hodinách ročne a 

príslušnú spotrebu v MWh. 

Ďalej si definujeme dvojicu Profil intenzity osvetlenia (stanovená úroveň osvetlenia napr. v 

kandelách alebo čisto pocitovo pre každú lampu alebo po skupinách v profile alebo plošne...) 

a k nej prináležiaci Príkon profilu v MW (tj."energia / práca potrebná na svietenie pri danej 

intenzite"), pričom tieto Príkony sú rovné alebo nižšie ako Príkon aktuálny (len pokiaľ 

aktuálny = maximálny pre naše svietidlá), potom: 

Spotreba profilu intenzity osvetlenia (MWh) = Príkon profilu (MW) x počet hodín svietenia 

týmto profilom za rok (h), pričom v Príkone profilu má byť zarátaný aj príkon 

inštalovaného systému (asi marginálne, ale pribudne tam...), potom: 



Očakávaná spotreba MWh = suma všetkých Spotrieb profilov intenzity osvetlenia (MWh) od 

1 po n, pričom n je počet všetkých profilov použitých v modeli na výpočet návratnosti 

(asi modelované na všetky roky rovnaké profily, aj miery ich využitia). 

Dôležité je, aby celkový počet hodín (spomínaných 3900 alebo reálna hodnota z používania) 

korešpondoval so súčtom počtu hodín svietenia jednotlivých profilov. 

Takže máme všetko na výpočet Úspory v MWh a teraz to stačí "len" vynásobiť odhadovanou 

cenou elektriny v EUR/MWh pre každý z rokov plánovanej návratnosti. Ideálne sa to má 

zrátať ako nejaké NPV, tj. napr. zdiskontovať nákladmi kapitálu mesta (WACC) za jednotlivé 

roky. Výsledný súčet potom porovnať s navrhovanou cenou od dodávateľa (ideálne získať 

ponuky aj ďalších dodávateľov). 

Suma sumárum treba stanoviť / ošetriť najmä tri veci: 

a) stanoviť nejaký plánovaný súbor profilov intenzity osvetlenia, tj. príkony profilov a hodiny 

ich využitia na porovnanie so súčasným stavom, ideálne aj viac súborov a spraviť si 

citlivostnú analýzu s viacerými variantami (toto by mal dodať dodávateľ) 

b) ošetriť to, aby systém fungoval ako má a bol schopný doručiť to čo je sľubované, tj. 

riešenie strát z výpadkov, garancia deklarovaných príkonov, záručný servis... (toto je právna 

záležitosť) 

c) stanoviť orientačne cenu elektriny na nadchádzajúce roky. 

Bod č. 4 - Záver 

Na záver predseda komisie Mgr. Rastislav Slyško poďakoval všetkým členom komisie za 

účasť. 

Koniec rokovania o: 18:10 h. 

V Rajeckých Tepliciach 14.3.2023 

Zapísala: Mgr. Zuzana Bieliková 

Overili: 

v.r 

Mgr. Rastislav Slyško 

predseda komisie 

v.r 

Mgr. Andrej Valúch 




